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LUDOWIEC MÓWI... 

W 2013 r. warunki makroekonomiczne sprzyjały rozwojo-
wi firm w Polsce, a 1,6 proc. wzrostu gospodarczego to 
jeden z wyższych wyników w Europie. Takie konkluzje 
znalazły się w 12. edycji „Raportu Przedsiębiorczość w 
Polsce”. Publikacja została opracowana przez Minister-
stwo Gospodarki. Liczba nowo zarejestrowanych pod-
miotów w systemie REGON w 2013 r. wyniosła 365 tys.,  
a więc o 2 proc. więcej niż rok wcześniej. Wśród nowo 
powstających firm przeważały osoby fizyczne prowadzą-
ce działalność gospodarczą (ponad 80 proc.). Duży 
wzrost (o 124 proc.) nowo zarejestrowanych spółek może 
wskazywać na pozytywne zmiany jakościowe w struktu-
rze nowo powstających przedsiębiorstw. Liczba wszyst-
kich podmiotów zarejestrowanych w REGON przekroczy-
ła 4 mln, przy czym podmioty aktywne tworzą zbiorowość 
ok. 1,8 mln. Niezmiennie, 96 proc. działających firm to mi-
kroprzedsiębiorstwa. Warto dodać, że zmiany upraszcza-
jące przepisy prawa gospodarczego w naszym kraju zo-
stały dostrzeżone m.in. przez autorów raportu Banku 
Światowego Doing Business (2014). Polska, pod wzglę-
dem łatwości prowadzenia działalności gospodarczej, ko-
lejny raz zanotowała awans – tym razem o trzy pozycje – 
zajmując 45. miejsce w gronie 189 państw.  

Przedsiębiorczość w Polsce 
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Wicepremier Piechociński o potrzebie zacieśniania współpracy 
polsko-białoruskiej 

- Na przestrzeni ostatnich 
miesięcy odnotowujemy 
znaczące ożywienie w pol-
sko-białoruskich kontak-
tach handlowych. Jesteśmy 
zainteresowani kontynuacją 
dialogu gospodarczego i 
dalszym rozwojem wzajem-
nej korzystnej współpracy 
dwustronnej  -powiedział 
wicepremier, minister  go-
spodarki Janusz Piechociń-
ski podczas spotkania z wi-
cepremierem Białorusi Mi-
chaiłem Rusym. Rozmowy 
odbyły się 2 października 
2014 r. w Brześciu na Biało-
rusi. 
Wicepremier Piechociński 
zwrócił uwagę, że Białoruś 
jest ważnym partnerem go-
spodarczym Polski, trzecim 
po Rosji i Ukrainie partnerem 

handlowym wśród krajów WNP. 
– Po siedmiu miesiącach 2014 r. 

dwustronne obroty handlowe 

wzrosły o ponad 8 proc. do po-

ziomu blisko 1,9 mld dol. Polski 

eksport wzrósł o 3,1 proc. do 

poziomu ponad 1,3 mld dol., a 

import o 22,3 proc. do poziomu 

blisko 570 mln dol. – podkreślił.   
     W jego opinii wpływ na ro-
snące wyniki handlowe ma m.in. 
zaangażowanie inwestycyjne 
firm polskich na Białorusi, w tym 
zwłaszcza w specjalnych stre-
fach ekonomicznych w Brześciu 
i Grodnie. – Pod koniec 2013 r. 
na Białorusi było zarejestro-
wanych około 530 spółek z 
polskim kapitałem, w tym 30 
we wspomnianych strefach. 
Łączna kwota polskich bezpo-
średnich inwestycji w Białoru-
si na koniec I kwartału 2014 r. 

szacowana jest na ponad 150 
mln dol. – podkreślił. 
    Wicepremier Piechociński 
wymienił także obszary w któ-
rych możliwa jest dalsza szero-
ka współpracy obu krajów. Zali-
czył do nich m.in. w sektor rol-
no-spożywczy i przetwórstwo 
spożywcze, energetykę, w tym 
OZE i efektywność energetycz-
ną oraz transport i logistykę.  
–Chcemy aby nasze relacje 
oparte były na wymianie tech-
nologicznej i nowoczesnych 
rozwiązaniach – zaznaczył. 
Wicepremierzy Polski i Białorusi 
spotkali się również z przedsię-
biorcami. Rozmawiali o wzajem-
nych inwestycjach, wsparciu dla 
biznesu oraz likwidowaniu ba-
rier w handlu. 
 

Więcej na www.mg.gov.pl 
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Minister rolnictwa  
i rozwoju wsi Marek 
Sawicki uczestniczył 
w Targach Żywności 
Ekologicznej i Regio-
nalnej NATURA FO-
OD 2014, które odby-
wają się w Łodzi w 
dniach 3-5 paździer-
nika br.  
Targi Natura Food to 
najważniejsze wyda-
rzenie branży eko żyw-
ności w Polsce i Euro-
p i e  Ś r o d k o w o -
Wschodniej. Tegorocz-
na, 7 edycja targów 
zgromadziła ponad 

220 wystawców i kilkana-
ście tysięcy zwiedzają-
cych, wśród których byli: 
przedstawiciele kadry 
menedżerskiej, rolnicy, 
producenci, przetwórcy, 
właściciele sklepów oraz 
dystrybutorzy żywności 
wysokiej jakości z róż-
nych regionów Polski i 
zagranicy: Litwy, Węgier, 
Wielkiej Brytanii, Włoch, 
Republiki Czeskiej, Nie-
miec, w tym roku również 
z Japonii. 
     Podczas targów Natu-
ra Food 2014 minister 
Marek Sawicki wręczył 

nagrody laureatom Kon-
kursu na najlepsze go-
spodarstwo ekologiczne 
2014, organizowanego 
przez resort rolnictwa.    
    Na stoisku Minister-
stwa Rolnictwa i Rozwo-
ju Wsi prezentowano 
polskie produkty ekolo-
giczne posiadające cer-
tyfikat rolnictwa ekolo-
gicznego, prowadzono 
degustacje produktów 
ekologicznych i potraw z 
tych produktów oraz dys-
trybuowano materiały in-
formacyjne. 
www.minrol.gov.pl 

Targi Żywności Ekologicznej i Regionalnej  
NATURA FOOD 2014  
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Ponad 500 Uniwersyte-
tów Trzeciego Wieku w 
całej Polsce rozpoczęło 
nowy rok akademicki 
2014/2015. Władysław 
Kosiniak-Kamysz, mini-
ster pracy i polityki spo-
łecznej wygłosił z tej 
okazji wykład inaugura-
cyjny na Milanowskim 
Uniwersytecie Trzecie-
go Wieku. 
- W 2005 roku działało 
ok. 40 Uniwersytetów 
Trzeciego Wieku. Teraz 
jest ich ponad 500 -

 rozpoczęła spotkanie Do-
minika Inkielman, prezes 
Milanowskiego Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku. 
- Cieszę się, że oferta 
nowych aktywności dla 
seniorów poszerza się. 
Nie byłoby to możliwe 
bez wsparcia rządowe-
go, samorządowego, ale 
przede wszystkim bez 
oddolnych inicjatyw 
osób starszych - powie-
dział podczas wykładu 
Władysław Kosiniak-
Kamysz, minister pracy i 
polityki społecznej.  
    W ciągu ostatniej deka-
dy powstało ok. 500 Uni-
wersytetów Trzeciego 
Wieku.  Najwięcej z nich 
w woj. mazowieckim, ma-
łopolskim i dolnośląskim. 

W 2013 r. Ministerstwo Pra-
cy i Polityki Społecznej prze-
kazało prawie 2 mln zł dota-
cji 53 UTW w całej Polsce. 
Średnia kwota wyniosła ok. 
36 tys. zł na jedną organiza-
cję. W 2014 roku dotacje 
wzrosły do 2,5 mln zł. 31 or-
ganizacji otrzymało średnio 
po 80 tys. zł.  
    - Cieszę, że wspólnie 
tworzymy coraz lepszą po-
litykę senioralną. Wydłu-
żające się życie to ogrom-
ny sukces polskiego spo-
łeczeństwa, ale także 
ogromne wyzwanie. Musi-
my zadbać o jakość życia 
seniorów w każdym zakre-
sie - od coraz lepszej opie-
ki lekarskiej po zapewnie-
nie różnych form aktywno-
ści. I to w Milanówku się 
udaje - powiedział minister 
Kosiniak-Kamysz.  
    W inauguracji roku aka-
demickiego 2014/2015 na 
MU3W oprócz słuchaczy 
udział wzięli: Jerzy Wysocki, 
burmistrz Miasta Milanówka, 
Maria Sobczak, przewodni-
cząca Rady Miasta Mila-
nówka oraz Marek Wieżbic-
ki, starosta Powiatu Grodzi-
skiego. 
-  Państwa obecność tutaj 
jest najlepszym dowodem 
na to, że zdobywać wiedzę 

można, a nawet trzeba w 
każdym wieku - powiedział 
starosta Wieżbicki. 
    Ministerstwo Pracy i Poli-
tyki Społecznej prowadzi 
szereg projektów skierowa-
nych do seniorów. Od sierp-
nia 2012 realizowany jest 
Rządowy Program na rzecz 
Aktywności Społecznej 
Osób Starszych ASOS. W 
2014 roku przeznaczono na 
niego 40 mln zł. Organiza-
cje pozarządowe i inne pod-
mioty działające na rzecz 
osób starszych, mogą w 
tym roku liczyć nawet na 
200 tys. zł dotacji. Dofinan-
sowanie odbywa się w ra-
mach 4 priorytetów: aktyw-
ność społeczna, promująca 
integrację wewnątrz i mię-
dzypokoleniową, edukacja 
osób starszych i partycypa-
cja społeczna oraz ze-
wnętrzne usługi społeczne. 
 - Bez Was, seniorów, nie 
bylibyśmy tu gdzie jeste-
śmy. Potrzebujemy Wa-
szego doświadczenia, 
wiedzy i spokoju, aby roz-
wijać siebie i nasz kraj. 
Konieczna jest solidar-
ność dwukierunkowa: 
młodych i starszych. Mu-
simy uczyć się od siebie 
nawzajem - dodał minister 
Kosiniak-Kamysz. 
www.mpips.gov.pl 

Nowy rok akademicki na UTW rozpoczęty 
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Rzepa w terenie 
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„Sukces” po kielecku 
Str. 6 

Ten układ nie jest dobry. Ten 
układ trzeba zmienić. Z takim 
przesłaniem wystąpił pod-
czas sobotniej konwencji PiS 
w Kielcach Prezydent miasta, 
Wojciech Lubawski. Krótko 
mówiąc: Pan Prezydent wie, 
że jest jakiś układ i wie, że 
inna konfiguracja będzie lep-
sza. Dlaczego? No, oczywi-
ście, bo z jego udziałem, to 
się rozumie samo przez 
się. Pan Prezydent jest do-
świadczonym samorządow-
cem; po dwunastu latach rzą-
dów doskonale wie, jak osią-
gać sukcesy.  
   Mieszkańcy stolicy woje-
wództwa codziennie odczu-
wają te „sukcesy” na własnej 
skórze.  
    Do osiągnięć ekipy Pana 
Prezydenta zaliczyć możemy 
np. ciągnący się od lat festi-
wal obiecanek na temat 
sprzedaży klubu Korona. Z 
godną podziwu regularnością 
najpierw słyszymy, że już, już 
ktoś kupi, potem następuje 
faza tajnych negocjacji, a po-
temJ nic już nie następuje, 
aż do następnej obiecanki, 
zbiegającej się zazwyczaj z 
terminem głosowania nad 
kolejną dotacją dla klubu. 
Kwestia Korony może 
też tłumaczyć tak chętnie 
używany przez Pana Prezy-
denta termin „układ”. Cóż, po 
ostatnich doniesieniach na 
temat metod finansowania 
klubu trzeba przyznać, że 
jest to słowo dość adekwat-
ne. Tylko dlaczego Pan Pre-
zydent przypisuje swoje me-

tody działania także innym? 
Trudno powiedzieć. 
    Równie trudno uzasadnić do-
bre samopoczucie Pana Prezy-
denta w kwestii zmiany 
„układu”, biorąc pod uwagę ko-
lejny wielki sukces ekipy od tuzi-
na  la t  r ządzące j  m ia-
stem. Otóż Kielce są od dłuż-
szego czasu w ścisłej czołów-
ce na liście miast wojewódzkich, 
najbardziej dotkniętych bezro-
bociem. Efekty polityki pro-
inwestycyjnej Pana Prezydenta 
są więc na tyle zachęcające, że 
nic, tylko czekać, aż zacznie 
swoje sukcesy osiągać w więk-
szej skali – np. regionu. Strzeż 
nas Panie Boże. Na razie – 
wbrew temu, co twierdzi koali-
cyjny sojusznik Pana Prezyden-
ta, Pan Poseł Krzysztof Lipiec – 
województwo świętokrzyskie nie 
jest ani najsłabiej rozwijającym 
się regionem w Polsce, ani re-
gionem o najwyższym bezrobo-
ciu, ani miejscem gdzie zarabia 
się najmniej. Żeby to sprawdzić, 
wystarczy zajrzeć do pierwsze-
go z brzegu raportu GUS. Tylko 
po co, skoro w wersji katastro-
ficznej brzmi to - z punktu wi-
dzenia PIS i Pana Prezydenta -
znacznie lepiej? 
    A skoro już mowa o kondycji 
regionu, to odważę się zadać 
pytanie: Czy to nie przede 
wszystkim w stolicy wojewódz-
twa powinny powstawać nowe 
miejsca pracy? Czy to nie stoli-
ca właśnie powinna być lokomo-
tywą, napędzającą koniunkturę 
w pozostałych rejonach, ograni-
czając chociażby zjawisko mi-
gracji? I tu kolejny kamyczek do 

ogródka Pana Prezydenta.  
    Czy zamiast zajmować się 
szukaniem mitycznego „układu” 
nie powinien pomyśleć nad 
tym, jak przeciwdziałać gwał-
townemu wyludnianiu się Kielc? 
Czy Pana Prezydenta nie mar-
twi fakt, że miasto, którym tak 
d ł u g o  i  z  t a k i -
mi „sukcesami” rządzi, w pro-
gnozach demografów lokowane 
jest w gronietych, w których 
najbardziej ubędzie mieszkań-
c ó w ?  C z y  P a ń s k i e m u 
„układowi” nie daje do myśle-
nia, że przez  ostatnie ćwierć-
wiecze w Kielcach nie powstał 
żaden duży podmiot gospodar-
czy, dający liczące się w skali 
miasta i regionu zatrudnienie? 
Czy może coś jest nie tak z 
efektami zarządzania, skoro 
praktycznie wszyscy (z nielicz-
nymi wyjątkami) młodzi 
„mózgowcy”, laureaci nagrody 
– nomen omen – „Nadzieje 
Kielc”, z tych Kielc wyjeżdża-
ją? Czy rzeczywiście, jak mó-
wią złośliwi, największym osią-
gnięciem ma być postawienie 
kolejnego pomnika ? 
    Panie Prezydencie. Rzeczą 
polityków, a więc i Pańską, jest 
prowadzić polityczną walkę. Ale 
i w tej walce warto zachować 
nieco umiaru. Bo inaczej czło-
wiek niechcący stawia się w 
roli tego biblijnego nieszczęśni-
ka, który wypominał drugiemu 
drzazgę w oku, a nie wi-
dział belki we własnym.  
 
 

www.jarubas.pl 
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Posiedzenie Zarządu ZPP 
Str. 7 

 

30 września br. od-
było się dziesiąte 
posiedzenie Zarządu 
IV kadencji Związku 
Powiatów Polskich 
w Warszawie z 
udziałem Starosty 
Łaskiego, Cezarego 
Gabryjączyk. 
W trakcie wtorkowego 
spotkania członkowie 
zarządu tradycyjnie 
przyjęli sprawozdanie 
z działalności prezesa 
ZPP w okresie pomię-
dzy posiedzeniami 
oraz przedyskutowali i 
wypracowali opinie w 
sprawach dotyczą-
cych działalności po-
wiatów. 
    Jednym z pierw-
szych punktów było 

omówienie procesu legi-
slacyjnego w zakresie 
spraw dotyczących sa-
morządu powiatowego 
przy udziale Posła na 
Sejm RP Piotra Zgorzel-
skiego – przewodniczą-
cego Sejmowej Komisji 
Samorządu Terytorial-
nego i Polityki Regional-
nej. 
- W dalszej części spo-
tkania wypracowano 
m.in. stanowisko za-
rządu w sprawie nie-
dofinansowania zadań 
z zakresu administra-
cji rządowej realizowa-
nych przez powiaty 
oraz stanowisko doty-
czące przystąpienia 
ZPP do realizacji pro-
jektu mającego na ce-

lu podniesienie 
sprawności admini-
stracyjnej obsługi 
procesów inwestycyj-
nych – relacjonuje Sta-
rosta Łaski, Cezary Ga-
bryjączyk. 
    Kolejnym punktem 
obrad były sprawy doty-
czące Narodowego 
Funduszu Zdrowia, 
gdzie zarząd wspólnie z 
Prezesem NFZ Tade-
uszem Jędrzejczakiem 
omówił kontraktowanie 
świadczeń opieki zdro-
wotnej w świetle zmian 
przepisów wchodzą-
cych w życie w latach 
2014-2015. 
    Jednym z ostatnich 
punktów była informa-
cja o wykonaniu budże-
tu Związku Powiatów 
Polskich w pierwszej 
połowie 2014 roku, a 
także sprawozdanie z 
prac Komisji Wspólnej 
Rządu i Samorządu Te-
rytorialnego, które zło-
żył przewodniczący ko-
misji Cezary Gabryją-
czyk. 
Dariusz Cieślak  



Nowy adres siedziby PSL 

Uprzejmie zawiadamiamy, że z dniem 3 czerwca 2013 r. zmieniliśmy adres sie-

dziby Polskiego Stronnictwa Ludowego. 

Jednocześnie informujemy, że zmianie ulega jedynie adres - wszystkie pozosta-

łe dane tj. nazwa, NIP, numery telefonów, a także adresy poczty elektronicznej 

oraz strony internetowej pozostają bez zmian. 

 

Prosimy o kierowanie wszelkiej korespondencji na adres: 

Naczelny Komitet Wykonawczy 
Polskiego Stronnictwa Ludowego 
ul. Piękna 3A 
00-539 Warszawa 
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Znalezione na Facebook’u 
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Platforma Przedsiębiorców Klubu Parlamentarnego PSL  
www.platforma-przedsiebiorcow.pl 

To nowo opracowana strona internetowa, na której znajdują się propo-
zycje dotyczące przedsiębiorczości zgłoszone przez KP PSL. 
 
Na stronie znajduje się także formularz kontaktowy, tak aby to przed-
siębiorcy mogli zgłaszać swoje pomysły na rozwiązania prawne czy 
zmiany przepisów, celem usprawnienia działalności gospodarczej. 
 
Na stronie znajdują się następujące propozycje KP PSL: 
  
- powołanie Rzecznika Praw Przedsiębiorcy, który miałby bronić inte-
resu przedsiębiorców w sytuacjach konfliktu z instytucjami publiczny-
mi;  
 
- zmiana Ordynacji podatkowej mająca polegać na zracjonalizowaniu i 
zmniejszeniu uciążliwości kontroli urzędniczych u przedsiębiorców i 
podatników;  
 
- zmiana kodeksu postępowania karnego, polegająca na wprowadze-
niu instytucji odszkodowania, za oczywiście bezpodstawne oskarże-
nie;  
 
- zmniejszenie kosztów pracy poprzez wprowadzenie ulg dla praco-
dawców zatrudniających młodych ludzi. 



W środę Pani Premier Ewa Kopacz wygłosiła w Sejmie expose - 
przemówienie będące zapowiedzią programową działań rządu. 
Ministrowie z PSL-u wnieśli swój mocny wkład do expose. Znala-
zło się w nim 10 - ważnych zdaniem PSL - obszarów, w których 
rząd pokazuje racjonalność i konsekwencję. Z dumą dostrzegam 
w tym expose to, co było przedmiotem pracy zaplecza rządowe-
go. Nowy rząd rozumie potrzeby jakie stoją przed Polską, zarów-
no w zakresie polityki gospodarczej, społecznej jak również rol-
nej. Jesteśmy pełni nadziei, że nowy rząd Polskiego Stronnictwa 
Ludowego i Platformy Obywatelskiej  odpowie na najważniejsze 
problemy Polaków i sprawi, że polska scena polityczna będzie 

nadal stabilna, co zapewnia Pol-
sce bezpieczeństwo i spokojną 
współpracę na arenie międzyna-
rodowej oraz stały rozwój w wy-
miarze wewnętrznym. W tej poli-
tyce, którą nakreśliło expose, 
jest równowaga pomiędzy tym, 
co trzeba gospodarce i przed-
siębiorczości, a tym co trzeba 
społeczeństwu. Jest tu człowiek 
jako źródło przyszłego sukcesu. 

Redakcja:  
 

Robert Orzechowski 
tel.: 508 462 945 
e-mail: orzechowski.r@gmail.com 
 

Przemysław Cichocki 
tel.: 660 541 788  
e-mail: cichockiprzemyslaw@gmail.com 
 

Mateusz Dąbrowski 
tel.: 607 491 695  
e-mail: dabrowskimateusz@interia.pl 
 

Biuletyn Informacyjny  

janusz@piechocinski.pl, piechocinski.blog.onet.pl, piechocinski.pl 


